

It appears that the efforts undertaken have been fruitful: the Department's institutional linguistic capacity has been steadily increasing, if we compare figures for July 1979 with ones for October 1978. The Department uses the Public Service Commission equation to gauge this capacity;

Raising of linguistic proficiency profile of + bilingual positions	Increase in level of proficiency of incumbents	=	Growth in Department's linguistic capacity
--	--	---	--

The linguistic proficiency profiles of positions are in general higher. In the rotational group there has been an increase of 26 positions identified at the level "C", a reduction of 106 positions identified at the level "A" and of 42 positions identified at level "B" (see Table III). The number of incumbents of non-rotational positions who satisfy the language requirements of their position has increased by 44 this year (391 as compared with 347 last year). The level of proficiency of incumbents of rotational positions is also considerably higher than the requirement determined on the basis of their duties: 471 of these employees have level C proficiency while the requirement established at this level is of 107

réalisées au cours de l'année étaient axées sur la vérification.

Il semble que les efforts déployés aient porté fruits. En effet, la capacité linguistique institutionnelle du Ministère marque une croissance continue, si l'on compare les données de juillet 1979 à celles d'octobre 1978. Pour jauger cette capacité, le Ministère adopte l'équation de la Commission de la fonction publique:

Hausse du profil des compétences linguistiques des postes bilingues	+ Hausse de la compétence des titulaires	= Croissance de la capacité linguistique du Ministère
---	--	---

Le profil des compétences linguistiques des postes dénote une tendance à la hausse. Dans le groupe permutant, on note une augmentation de 26 postes de niveau C, une diminution de 106 postes de niveau A et de 42 postes de niveau B (voir tableau III). En ce qui concerne les titulaires non permutants, on constate que 44 titulaires de plus que l'an dernier (391 comparativement à 347) satisfont aux exigences linguistiques de leur poste (voir tableau IV). Chez les fonctionnaires permutants, la compétence des titulaires dépasse de façon marquée